
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-12-11, § 35 

 

 Tid: 11 december 2008 kl 14.00 – 14.35 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 18 december 2008 

  

 

Jan Tigerstöm Mirja Räihä Järvinen 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m) §§1-17, §§19-39 

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Mustafa Tümtürk (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §18 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s) tjänstgörande 

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt samt biträdande 

borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 35 

Utveckla Högdalens centrum. Remiss från kommunstyrelsen 

Dnr E2008-511-01648 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorets förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden översänder och åberopar kontorets utlåtande till 

 kommunstyrelsen som svar på remissen ”Utveckla Högdalens centrum”  

 (dnr 302-988/2008). 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 17 november 

2008. 

 

 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) och ledamoten Gulan Avci (fp) ställde sig 

 bakom kontorets förslag. (se beslutet)  

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg 

 (mp) föreslog följande: 

1. Förvaltningens remissvar godkänns i huvudsak. 

2. Omvänd planprocess tillämpas i framtagande av en områdesplan. 

3. Därutöver anförs följande: 

 

Det finns goda förutsättningar för att invånare, företagare och andra verksamma i 

området ska vara intresserade av att utveckla Högdalens centrum genom en så 

kallad omvänd planprocess, där de boende och yrkesverksamma definierar behovet 

av förnyelse. 

 

Av tjänsteutlåtandet framgår att det finns behov av att utveckla Högdalen. Det 

framgår också att Boultbee är huvudsakligen ansvarig för utvecklingen av 

affärsverksamheter och kommersiella verksamheter i Högdalen Centrum. Kontoret 

har dock varit i kontakt med dotterbolaget i Sverige och de är positiva till en 

utveckling. 

 

Tydligare kan det inte framställas vilken beroendeställning staden har satt sig i. 

Genom att sälja ut centrumanläggningarna har staden avhänt sig ett redskap vid 

utvecklingsarbetet. Det är också viktigt att staden tydliggör hur ansvaret ser ut och 

inte låter skattemedel finansiera något som rimligen är en privat aktörs ansvar och 

intresse. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) föreslog följande: 

1. Ärendet bifalls delvis. 

2. Därutöver anförs följande: 

 



  

Det är bra att se över centrum men det måste göras i dialog med medborgarna, 

både ungdomar, barnfamiljer och äldre. Vi anser att det är lämpligt att inleda en 

omvänd planprocess, som utgår från de boendes, och de verksammas behov av 

förändringar. Vi vet att det finns många förslag och idéer bland de boende i 

Högdalen. 

 

Staden måste också försäkra sig om att Boultbee verkligen långsiktigt vill delta 

och investera egna pengar i ett förändringsarbete, inte bara ta hem vinster på 

samhällets investeringar. Vi anser också att det är av stor vikt att det offentliga 

rummet inte inskränks utan att det även fortsättningsvis finns öppna torg för 

offentliga möten. Detaljhandeln har slagits ut och ersatts av stora kedjor som inte 

heller stannat kvar vilket har lett till tomma affärslokaler. Vi skulle gärna se en 

inriktning som främjar att små kvalitetsbutiker har möjlighet att etablera sig i 

Högdalens centrum. I området finns två fria teatrar och ett bibliotek, det är viktigt 

att även ta hänsyn till teatrarnas behov av lokaler vid en förnyelse av Högdalens 

centrum. För att stå sig i konkurrensen med andra centrum måste Högdalen ha en 

egen nisch, varför inte med kulturellt perspektiv. 

 

 

 

 

Det finns ett ökande behov av seniorboende i Högdalens centrum, med hänsyn till 

en åldrande befolkning som bor i flerfamiljshus utan hiss, i vissa fall långt ifrån 

centrum. Det är viktigt att kommande seniorbostäder placeras i centrum, till 

exempel i gamla Högdalens skola, så att det finns närhet till service.  

 

Dessutom vill vi uppmärksamma busshållplatsen som bör ses över, ur 

trafiksäkerhetssynpunkt. Många människor passerar här trafikerade gator, i 

rusningstid, och det vore bra att hitta en bättre lösning. Samtidigt kan frågan om en 

mer central placering av stolpe för taxibilarna tillgodoses. Boende i området har 

uppmärksammat att det finns få parkeringsplatser som inte är kopplade till handel. 

Förslag är att utreda möjligheten till ett underjordiskt parkeringsgarage där boende 

kan hyra en inomhusparkeringsplats. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och ledamoten Emilia Hagberg (mp) 

med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Lotten von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i förslaget från (s) och (mp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 



  

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


